
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE CRNE GORE IVAN BRAJOVIĆ 

Moram da kažem da sam zaista oduševljen posjetom koju je organizovao moj kolega 

Valeri. Spojili smo bilateralnu posjetu i prisustvo humanitarnoj večeri na koju me je 

pozvao gospodin predsjednik vašeg Parlamenta. Humanitarnoj večeri čiji je pokrovitelj 

princ Albert i to je zaista bilo jedno ogromno zadovoljstvo za mene i moju suprugu. 

Razgovori koje sam imao juče i danas pogotovo sa gospodinom Stefanom Valerijem 

pokazuju samo kakve odnose gaje Crna Gora i Knjaževina Monako. Izvanredni odnosi 

i na bilateralnom nivou, ali i kroz forum saradnje malih evropskih država, jer imamo 

redovne godišnje konferencije predsjednika parlamenata malih evropskih država. Imali 

smo ove godine u Crnoj Gori organizaciju sportskih igara malih zemalja Evrope, a princ 

Albert nam je učinio ogromno zadovoljstvo što je prisustvovao i otvaranju i bio par dana 

u Crnoj Gori. Danas smo posebno govorili o iskustvima u funkcionisanju Parlamenta i 

Knjaževine Monako i Crne Gore, dogovarali se o intenziviranju naše parlamentarne 

saradnje i što je veoma važno, dogovarali se o nekom zajedničkom nastupu malih 

zemalja Evrope u međunarodnim organizacijama. Naši sjajni odnosi, ne samo između 

Knjaževine Monako i Crne Gore, nego i između ostalih malih evropskih zemalja, 

pokazuju samo koliko ustvari mi možemo da doprinesemo ukupnom širenju evropskih 

vrijednosti, stabilnosti na našem kontinentu i vrlo je važno da naša saradnja dolazi do 

punog izražaja. Ja zaista od srca zahvaljujem gospodinu Stefanu Valeriju na 

organizaciji ove posjete i na jednom srdačnom i toplom dočeku, i ukupnom ambijentu 

koji me dočekao. 

 

PREDSJEDNIK NACIONALNOG SAVJETA KNJAŽEVINE MONAKO STEFAN 

VALERI 

Jako sam srećan što sam mogao da primim gospodina predsjednika Skupštine Crne 

Gore sa kojim sam imao razgovore. Oduvijek sam vjerovao u saradnju malih zemalja 

Evrope i tokom mog prvog mandata predsjednika u Monaku osnovao sam konferenciju 

predsjednika parlamenata malih zemalja Evrope. Devet nas je zemalja koje imaju 

manje od milion stanovnika i imamo jako puno zajedničkih interesa. Svake godine se 

okupljamo mi predsjednici parlamenata u različitoj zemlji. Na Kipru ćemo se sastati ove 

godine, a 2020. domaćin Konferencije će biti Crna Gora. Dakle, imamo novih 

zajedničkih interesa i danas sam se dogovorio sa predsjednikom Skupštine Crne Gore 

da bolje koordiniramo aktivnosti parlamentarnih delegacija u međunarodnim 

organizacijama. Na primjer, u okviru Savjeta Evrope, u Strazburu, naših devet država 

zajedno imaju isti broj poslanika, kao Francuska ili Rusija. Dakle, dogovorili smo da 

koordiniramo naše predstavnike koji će se sastajati redovno u cilju razmatranja 

zajedničkih interesa i njihove zaštite. Ja ću posjetiti Crnu Goru 2020. godine sa 

delegacijom preduzetnika iz Monaka. Crna Gora je jedna prelijepa zemlja i siguran 

sam da možemo zajedno uraditi korisne stvari na ekonomskom planu tako da ćemo 

ohrabriti naše investitore da dođu u Crnu Goru i rade na unaprjeđenju ekonomskih 

veza i saradnje sa privrednicima iz Crne Gore. Osim toga, nadam se da ćemo i mi biti 

u prilici da 2021. godine u Monaku ugostimo delegaciju crnogorskih preduzetnika. 


